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A gyermek az élet legnagyobb ajándéka
A 2018-as esztendő gyermekeinek köszöntése 

Január harmadik szombatján gyermekzsivaj töltötte meg a Polgármesteri Hivatal 
dísztermét, ahol a 2018-as esztendőben született gyermekeket köszöntötte Kunszent-
márton Város Önkormányzata 2019. január 19-én. Immár hagyomány, hogy az Ön-
kormányzat minden év elején az előző évben született gyermekeket Kunszentmárton 
város polgárává fogadja tisztelete és nagyrabecsülése jeléül.
„Magyarország léte attól függ, hogy a magyar családok vállalnak-e gyermekeket. A 
2018-as évet a kormány a Családok évének nyilvánította, melynek köszönhetően még 
több támogatást és figyelmet kapnak a magyar családok. Van még bőven tennivaló-
juk. Külön öröm a városnak, hogy a bölcsőde teljes mértékben felújításra került, és 
a 21. századi elvárásoknak megfelelő modern intézmény várja a gyermekeket három 
bölcsődei csoporttal, kiváló gondozókkal.” – mondta Wenner-Várkonyi Attila polgármester köszöntő gondolataiban. 

Fehér Petra alelnök kisasszony is köszöntötte a családokat. „Kunszentmárton-
nak van múltja, jelene és a gyermekek születésével jövője is.”  Boldog István 
országgyűlési képviselő megköszönte polgármester úrnak és a képviselő-tes-
tületnek, hogy az országban egyedülállóként köszöntik a városban az újszülött 
gyermekeket a következő év elején. Az identitásukat, helyhez kötöttségüket 
erősíti a családoknak.

A 2018-as évben 73 gyermek született. Édesanyák meséltek élményekről, anyá-
vá válásukról, az elmúlt év millió nehézségéről, de annál is több boldog pillana-
táról. Első gyermekes szülőként osztotta meg élményeit Csányi Erika, Zsoldos 
Cintia és Bagi Éva. 
Horváth Csilla és Kovácsné Szabó Szilvia már a kétgyermekes anyukák min-
dennapjait élik.
„Az anyaság leírhatatlan érzés, életre szóló felelősséggel, számtalan mindenna-
pi kihívással.” – összegezte Cintia, a fiatal édesanya, aki férjével érkezett a Ba-
baköszöntésre. Csányi Erika és párja számára a babavárás kilenc hónapjának 
izgalmát követően ma már a kisfiuk társaságában ünnepelt. A nőből és férfiból 
édesanya és édesapa vált, kiknek szeme –fénye mára tíz hónapos. Örömmel me-
sélték: „Jó volt látni ennyi gyermeket szüleikkel együtt. Egy gyermek érkezése 
minden családban a legnagyobb ajándék.”
2018-ban három ikerpár is született, kik közül két ikerpár elfogadta az Önkor-
mányzat rendezvényére a meghívást. Bagi Éva a lehető legjobb módon igyek-
szik a mára izgő-mozgó fiúkat nevelni. „A születést követő hetek hatalmas ki-
hívást jelentettek. Minden dupla annyi ideig tartott, mint egy gyermeknél. Az 
etetések, öltözködések végeláthatalannak tűnő időszakán mára túl vagyunk. 
Boldogság látni fejlődésüket és egymás iránti szeretetüket. Férjemmel együtt, 
aki munkája miatt két hetente van itthon négy napot, mindent megteszünk fej-
lődésükért.”
Horváth Csilla, kétgyermekes anyukaként a következő gondolatokat osztotta 
meg az anyasággal kapcsolatban: „Nincsen olyan pillanata a napnak, hogy ne 
aggódnék és ne félteném őket. Vannak nehezebb napok, amikor betegek, kial-
vatlanok, de a türelem mindig segít. Boldog vagyok, hogy édesanya lehetek. A 
babaköszöntő egy igazán szép gesztus, köszönjük, hogy jelen lehettünk.”
Kovácsné Szabó Szilvia egész családjával érkezett az ünnepségre, immár má-
sodik alkalommal, hiszen két éve kislányát, most januárban pedig kisfiát kö-
szöntötte az Önkormányzat. „Hálás vagyok a városnak és polgármester úrnak, 
hiszen egy ilyen alkalom összehozza a város babáit, amit oly nagy boldogság 
látni. Abban a teremben köszöntötték gyermekeimet, ahol férjhez mentem. Bol-
dog édesanya és feleség vagyok. Anyának lenni a világ legcsodálatosabb érzé-
se, mely túllendít minden nehézségen.”
Kunszentmárton Város Önkormányzata nevében 2019. január 18-án Wen-
ner-Várkonyi Attila polgármester köszöntötte az idei év első kunszentmártoni 
babáját, Bozsik Rékát és kedves szüleit, Bozsikné Kovács Hajnalkát és Bozsik 
Zsoltot. Hajnalka így emlékszik vissza a látogatásra: „Hatalmas meglepetésben 
volt részünk. Nagyon örültünk a kezdeményezésnek, hogy Réka köszöntésével 
teremt hagyományt a város. Decemberben még viccelődtünk, hogy az év végi 
programfüzetből kimaradt az új év első napján a kicsi Réka köszöntése. Igaz 

nem az év első napján, de 2019. január 6. napján hosszú várakozás után megérkezett. Egy csoda az életünkben és minden percün-
ket bearanyozza Réka baba.” Jó egészséget, sok örömet, boldogságot kívánunk minden család részére. 

Herczeg Renáta
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A Magyar kultúra napja
A kézirat szerint Kölcsey Ferenc 1823. január 22. napján fejezte be a Himnusz megírását. 1989 óta 
emlékezünk erre az eseményre a Magyar kultúra napján.  Városunk 2019. január 21-e délutánján 
emlékezett a Magyar kultúra napjára a Bartók Béla teremben. A zeneiskola tanárai és növendékei 
adtak ünnepi műsort, melyet a Makra András vezette felnőtt néptáncegyüttes fellépése zárt.
Bahil-Csomán Éva, a zeneiskola igazgatója mondott ünnepi beszédet. Igazgató asszony beszédé-
nek fontos momentumaival emlékezzünk együtt a Himnusz történeti előzményére, megírásának 
körülményeire, nemzeti imádsággá válásának folyamatára.

„A magyarságnak a 19. századig nem volt nemzeti himnusza. Kölcsey műve előtt a katolikus magyarok nemzeti imaként a Boldogasszony 
anyánk című, valószínűleg a 18. század elején keletkezett egyházi népéneket, valamint az Ah, hol vagy magyarok tündöklő csillaga kezdetű 
Szent István-éneket, míg a reformátusok a 90. zsoltárt (Tebenned bíztunk eleitől fogva) énekelték. Felekezeti hovatartozástól függetlenül 
népszerű volt a hatóságok által tiltott Rákóczi-induló. Kölcsey 1818 és 23 között jóformán alig mozdult ki szatmárcsekei otthonából, akkor 
is legfeljebb azért, hogy birtokával kapcsolatos peres ügyeit intézze. Öt év alatt összesen 12 verset írt, volt, hogy több mint egy évig semmit.
Ismerve lassú alkotói módszerét, a verset valamikor 1822 végén kezdhette írni, a Himnusz mai születésnapja tehát csak a véglegesnek tekintett 
verzió letisztázásának az évfordulója. Meglepő, hogy az általa legjobbnak talált költemények között nem szerepel a Himnusz. Kölcsey később 
is következetes maradt e döntéséhez. Élete végén írott önéletrajzi levelében újra összefoglalta, melyek e korszakának legfontosabb versei: a 
Hervadsz, hervadsz, szerelem rózsája, az Ültem csolnakomban és a Vanitatum vanitas. A költő sem itt, sem hátramaradt leveleiben és prózai 
műveiben sem említette meg soha Himnusz című versét!  1843-ban Bartay Endre, a Nemzeti Színház igazgatója kitalálta, hogy az osztrák Got-
terhalte vagy a brit God save the King mintájára a magyaroknak is legyen néphimnusza, nem Kölcsey műve jutott eszébe először. A Nemzeti 
Színház Vörösmarty Mihály Szózatának megzenésítésére írt ki pályázatot, a zsűriben a költővel és egy fiatal zeneszerzővel, Erkel Ferenccel. A 
végül Egressy Béni által megnyert, sikeres pályázat után egy évvel, 1844. február 29-én új pályadíjat tűzött ki a Nemzeti Színház. Ekkor már 
„ Kölcsey Ferencz koszorús költőnk Hymnusára ének és zenekarra téve kellett népmelódiát írni a pályázóknak, akik közül a legjobbnak 20 
arany jutalom is járt. A zeneszerző 1844. májusa előtt nyújtotta be pályaművét. Jeligéjét a Vanitatum Vanitasból választotta.
 A tíztagú bizottság egyhangú döntéssel választotta ki Erkel művét, értékelésük szerint a pályamű „a költemény szellemét legin-
kább megközelítő” és a „dallamegyszerűséget és hymnusi emelkedettséget legszerencsésebben” adja vissza. A megzenésített Him-
nuszt 1844. július 2-án mutatták be a Nemzeti Színházban. A Himnusz első számú „nemzeti imádsággá” válása csak a kiegyezés után 
kezdődött meg, és igen lassú folyamat volt. Először politikai rendezvényeken, nyilvános ünnepségeken, iskolai évzárókon vált szo-
kássá, hogy a Himnuszt és a vele egyenrangúnak számító Szózatot énekelték. Csak a vers születése után nyolcvan évvel merült fel elő-
ször, hogy Kölcsey megzenésített költeménye Magyarország hivatalos nemzeti himnusza is lehetne. 1923. június 10-én, alaposan el-
vétve a mű keletkezésének időpontját, országos ünnepséget rendeztek a Himnusz születésének századik évfordulója alkalmából. Ezen a 
rendezvényen Horthy Miklós már egyértelműen állami jelképként emlékezett meg a műről. Nagyjából innentől kezdve szokás kötelező-
en felállva hallgatni és énekelni a Himnuszt. A Himnusz a rendszerváltás hajnalán, 1989. október 23-án került újra a politikai döntéshozók 
elé. A XXXI. tv 36. §-a kimondta: „a Magyar Köztársaság himnusza Kölcsey Ferenc Himnusz című költeménye Erkel Ferenc zenéjével.” 
Egy ugyancsak ekkor született kormányhatározat alapján a Himnusz szövegének születésnapja a Magyar Kultú-
ra Napja is egyben, vagyis január 22-e. Az eredeti kéziratot 1944 óta őrzik az Országos Széchenyi Könyvtárban. 
A Hymnus- a magyar nép zivataros századaiból című vers így végül 166 évvel azután vált hivatalosan is nemzeti himnuszunkká, hogy Kölcsey Fe-
renc papírra vetette. Valóban kivételes mű: nem királyok vagy államfők megrendelésére készült, hanem több mint másfél évszázad – véletlenekkel 
és tévedésekkel tarkított – szerves fejlődése tette azzá, ami.”                                                                                                                                                                                                               
                                                                                                                                                                                                                            -hr-

Dr. Baross Gáborra emlékeztünk

Időről időre néhány alkalommal kénytelenek vagyunk megállapítani: mennyire szalad az idő. Most is egy fájdalmas évforduló-
hoz érkeztünk: tíz éve már, hogy dr. Baross Gábor karnagy úr eltávozott körünkből, hatalmas űrt hagyva maga után nemcsak a 
magyar zenei életben, de Kunszentmárton kulturális élete területén is, sőt európai szintű a hiánya, hiszen majd minden országba 
elvitte fellépni kórusát, és részt vett a nemzetközi kóruséletben is. Európán kívül is tapsolhattak nem egy alkalommal az ELTE 
Bartók Béla ének- és zenekarának, melynek ő volt az alapítója, karmestere. Szép álma teljesedett be a 22 évig futó Tiszazugi Ze-
nei Fesztivállal, a „kis Salzburggal”, ahogy emlegette. illetve a zsinagóga helyreállításával, Bartók Béla Teremmé alakításával. 
Kunszentmártonba mindig hazajött – lakást is vásárolt itt feleségével, Szakály Ágnes cimbalomművésszel -, büszke volt arra, hogy 
a piacon is megismerték, kedvesen köszöntötték az ismeretlen ismerősök. Díszpolgári kitüntetésével a Város joggal ismerte el 
Kunszentmártonért végzett tevékenységét.
     Hogy miért is írom ezeket a sorokat? Mert január 23-án, szerdán Budapesten, a Mátyás templomban Kovács László karnagy 
vezényletével az ELTE teljes ének- és zenekara Mozart Requiemjével, ezzel a csodásan fájdalmas, kétségbeesetten drámai, de 
egekbe emelő hatalmas zeneművel emlékezett meg szeretett karnagya halálának 10. évfordulójáról. Az emlékkoncertre szeretet-
tel meghívta dr. Tóth Mária énekkari titkár és a Kunszentmárton Kultúrájáért Alapítvány megteremtője városunk vezetőjét, az 
alapítvány kurátorait és a fesztiválkórus énekeseit. A meghívottakat Wenner-Várkonyi Attila polgármester úr és az influenzás 
megbetegedések miatt csupán Tóthné Barna Mária és e sorok írója, Séra Erzsébet képviselte. Jó volt újra felidézni Baross Gábor 
karnagy úr emlékét, találkozni a régi dalostársakkal. Köszönjük, hogy jelen lehettünk ezen a fájdalmasan szép megemlékezésen. 
Baross Gábor örökre beírta nevét Kunszentmárton történelmébe, a mi szívünkbe. Nyugodjon békében!

Séra Erzsébet
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Önkormányzati hírek

PÁLYÁZATI KIÍRÁS
felsőfokú oktatási intézmények hallgatóinak tanulmányi ösztöndíjra

Kunszentmárton Város Önkormányzata az „EFOP-1.5.3-16-2017-00074 Humán szolgáltatások fejlesztése a Kunszentmártoni Járásban” című 
pályázat keretében az Európai Unió támogatásával, az Európai Szociális Alap társfinanszírozásával pályázatot hirdet FELSŐFOKÚ OKTATÁSI 
INTÉZMÉNYEK HALLGATÓINAK TANULMÁNYI ÖSZTÖNDÍJRA. Pályázhatnak azok a kunszentmártoni állandó lakcímmel vagy tartóz-
kodási hellyel rendelkező, legalább 2. féléves, a 2018/2019-es tanév II. félévében nappali tagozatos főiskolai, egyetemi hallgatók, akik kumulált 
tanulmányi átlaga a 2018/2019-es tanév I. félév végén legalább 3,5 volt. Az első 25 legjobb tanulmányi átlagú hallgató 7 hónapon keresztül havi 
30 ezer Ft tanulmányi ösztöndíjban részesül.

A pályázat benyújtása, elbírálása:
1.)Benyújtási határidő: 2019. február 15. péntek 13.00 óra (postabélyegző dátuma)
2.)Benyújtás módja:
 -Személyesen: Kunszentmártoni Közös Önkormányzati Hivatal Titkárság
5440 Kunszentmárton, Köztársaság tér 1.
-Postai úton: Kunszentmártoni Közös Önkormányzati Hivatal Titkárság
5440 Kunszentmárton, Köztársaság tér 1.
A pályázati anyagot minden esetben lezárt borítékban kell benyújtani. A borítékra rá kell írni: „Egyetemi, főiskolai tanulmányi ösztöndíj 
2019/1.” Elektronikus úton a pályázat nem nyújtható be. A pályázatokkal kapcsolatban további információkért keresse a Kunszentmártoni Kö-
zös Önkormányzati Hivatal Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztályán Katonáné Dezső Mónikát személyesen ügyfélfogadási időben  
vagy 0656/560-537-es telefonszámon. 

Képviselő-testület ülés

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2019. január 31. napján 
tartotta az év első soros ülését. Ezt megelőzte egy együttes ülés Csépa Város Önkormány-
zatával, melyen a két város Képviselő-testülete egyhangú döntést hozott a Kunszentmár-
toni Közös Önkormányzati Hivatal Csépai Kirendeltsége 2018. évi költségvetésének elfo-
gadásáról. 
A képviselő-testülete elfogadta Kunszentmárton Város Önkormányzatának 2019. évi költ-
ségvetését. A Pénzügyi és Gazdasági bizottság véleményét a következőképpen fogalmazta 
meg. „A 2019 évi gazdálkodásunk feltételrendszere  lényegesen nem tér el a múlt évitől. Ez 

évben is a minimálbér és a garantált bérminimum kötelező emelése jelenti a legnagyobb  többlet kiadást. Ennek fedezetére az önkormányzat 
nem kap többlet támogatást, azt saját bevételből kell biztosítani. Lényeges változás, hogy az M44 gyors út építésének évközi befejezése miatt 
kevesebb iparűzési adó bevételre számíthatunk, az úgynevezett beszámítás miatt az elvonás viszont tovább emelkedik. Az állami támogatá-
sok is tovább csökkennek a lakosságszám csökkenése miatt. Ennek következménye, hogy ebben az évben a bevételeinkből fejlesztési forrást 
nem tudunk tervezni, fejlesztésre csak az előző évi céltartalék fordítható ezért, ha a tervezett beruházásokat meg akarjuk valósítani akkor a 
hitel felvételét is meg kell fontolni. Az önkormányzatunk kiadásait a kötelező bérintézkedések emelték jelentősebb mértékben. Tovább nő a 
bérfeszültség, mivel a kötelező emelésen túli bérfejlesztésre működési bevétel nem biztosít forrást. A dologi és egyéb előirányzatok a tavalyi 
szinten kerültek megtervezésre, csökkentésre, szigorításra nem kényszerültünk. A működési bevételek és kiadások egyenlegének biztosítása 
nagyon fegyelmezett gazdálkodást követel meg, különös figyelmet kell fordítani az intézmények saját bevételeinek teljesítésére. A 2019 év 
gazdálkodásának legnagyobb kockázatát a közfoglalkoztatás bizonytalansága jelenti. Bizonytalan, hogy lesz-e lehetőségünk több mint 110 
fő alkalmazására, és ha igen akkor az is bizonytalan, hogy milyen támogatás mellett. Ha ezen a területen jelentős megszorítás lesz, az meg 
fog látszódni a város működésén is. Jelentős ez évi feladat a beruházások, illetve fejlesztések jó minőségben történő megvalósítása. Útépí-
tésre és útfelújításra a kommunális adó bevételen túl jelentős kormányzati támogatást is fordíthatunk.”
A Képviselő-testület a 2018. évben is többször foglalkozott a 45. számú főút Kunszentmárton várost elkerülő szakasza megépítésének 
szükségességéről. A képviselő-testületi ülésen több kunszentmártoni lakos jelen volt és felszólalásukkal erősítették az M44-es gyorsforgalmi 
út megépítésének jogosságát. Városunk képviselő-testülete olyan határozatot fogadott el, melyben kezdeményezi, hogy Magyarország Kor-
mánya mielőbb döntsön a 45. számú főút Kunszentmárton várost elkerülő szakaszának megépítéséről.  Az Önkormányzat már több alka-
lommal több alkalommal levélben fordult az illetékes miniszterekhez. A tájékoztatások szerint a hatályos Kormányhatározatok (1371/2016.
(VII.15.) illetve a 1505/2016.(IX.21.)) nem tartalmazzák a 45. számú főút új szakaszának megépítését, ahhoz a Kormány döntése szükséges. 
A 45. számú főút Kunszentmárton várost elkerülő szakasza nem egy új beruházás, hanem egy már megkezdett beruházás folytatása lenne, 
mivel: a hatásvizsgálatok megtörténtek, a tervek, engedélyek rendelkezésre állnak, azokat csak részben kell átdolgozni, aktualizálni, az 
M44 gyorsforgalmi út Kunszentmárton Keleti csomópontja és a 45. számú főút Kunszentmárton várost  elkerülő szakaszának megépítése 
szétválasztható, a szükséges terület szerzés megtörtént, a terület rendelkezésre áll az már állami tulajdonban van, az előzetes régészeti fel-
tárás megtörtént, mintegy 6 km út építéséről kell dönteni, ahol említésre méltó műtárgy, kereszteződés nincs.  Az elmúlt években a kérdést 
szabályzó Kormányrendeletek többször kerültek módosításra, több út megépítéséről döntött a kormány, így Városunk Önkormányzata is 
bízik abban, hogy a 45. számú főút Kunszentmárton várost elkerülő szakaszának megépítéséről is mielőbb megszületik a pozitív döntés.
A soros ülésen döntött a testület több a Kunszentmártoni Ipari Parkkal kapcsolatos kérdésben döntött: A kft. ügyvezetője Kovács Tibor 
korábban írásban jelezte, hogy a határozatlan idejű megbízási jogviszonyát meg kívánja szüntetni. A kft. új ügyvezetője Imrei László 2019. 
február 1. napjával meghatározott időre, egészen 2019. december 31-ig. A Felügyelő bizottság két új tagja dr. Balla Anita és Fazekas János 
alpolgármester Sárközi György és Gácsiné Bozsik Magdolna képviselők helyett. A módosítások átvezetésre kerültek és az alapító okiratot 
már ezekkel együtt fogadta el a testület. 

-hr-
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Wenner-Várkonyi Attila polgármester fogadóórái:
 minden hónap első hetében külön hirdetmény szerint

Fazekas János alpolgármester fogadóórái:
minden hónap harmadik szerdáján 13-16 óra között

Tisztelt Kunszentmártoniak!
Egy támogatásról és egy nyertes pályázatról szeretnék Önöknek tájékoztatást adni:

1. Az elmúlt időszakban több földes út, utca, útszakasz esett át zúzott köves útstabilizáláson, illetve több útalap, rossz állapotban 
lévő szilárd burkolatú út kapott új, szilárd burkolatot. Képviselő-testületünk rendkívül fontosnak tartja az úthálózat fejlesztését. Ez 
ügyben többször egyeztettem Boldog István országgyűlési képviselő úrral. Segítségének köszönhetően a Magyar Kormány döntött 
a 1004/2019. (I.18.) Korm. határozatban Kunszentmárton belterületi útépítési kérelmének támogatásában, mintegy 200.000.000 
Ft összegben. A támogatás részleteiről még nincs információnk. Ennek ismeretében dolgozzuk ki fejlesztési tervünket, melyben 
törekszünk a támogatási forrás minél hatékonyabb felhasználására. Reményeink szerint ezzel a támogatási összeggel és az önkor-
mányzat saját bevételeivel jelentősen javíthatunk úthálózatunk minőségén.
2. 2019. január 21-én kaptuk a hírt, hogy a Magyar Kormány jóvoltából, a Terület és Településfejlesztési Operatív Program forrá-
saiból tovább fejlődhet Kunszentmárton, hiszen az „Egészségügyi alapellátás infrastrukturális fejlesztése” (Háziorvosi Rendelő 
felújítása) 132.570.000 Ft támogatást nyerünk.
Köszönöm Boldog István országgyűlési képviselő úr, valamint Fehér Petra alelnök kisasszony (Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Közgyűlés) hathatós segítségét!

Wenner-Várkonyi Attila polgármester

Gyermekek hangja tölti meg újra a lakótelepi
bölcsőde és az óvoda épületét

Január 7-vel a bölcsődei Lepke és Gomba csoport 
birtokba vette a felújított épületet. 
Az új, Süni csoport kis tagjai is megismerkedtek a 
bölcsődei élettel.
Önkormányzati óvodánk Teknős csoportja január végén 
költözött át.
Ezt követi majd az ünnepélyes átadás. A szülők nagyon bol-
dogok és elégedettek, akár csak én.

 Gyermekeink jövője a legfontosabb! 

Wenner-Várkonyi Attila polgármester

A Magyar Falu Program

A Magyar Falu Programról tartott tájékoztatót Kétpón és Szolnokon 
Gyopáros Alpár, a Modern Települések Fejlesztéséért felelős kormánybiz-
tos. Ez a program az 5000 fő alatti településeket érinti, de mindenképpen 
szerettem volna tájékozódni, mert hamarosan egy hasonló program elér-
hetővé válik a kisvárosok, így Kunszentmárton számárai is. Ez ügyben 
felvettem a kapcsolatot Lipők Sándor úrral, Kemecse polgármesterével, 
a Kisvárosi Önkormányzatok Országos Érdekszövetségének elnökével.
Az érdekszövetség munkacsoportja részt vesz a kisvárosi program szakmai 
előkészítésében.

Wenner-Várkonyi Attila polgármester

Új hagyományt teremtettünk, miszerint ettől az évtől kezdve ajándékkal 
kedveskedünk azon pároknak, akik nálunk kötnek házasságot.

2019. január 19-én nagy szeretettel köszöntöttem 2019. első házaspárját, 
Bácsai Beátát és Kovács Kálmánt.

Kedves Beáta és Kálmán!
Szívből gratulálok házasságkötésetek alkalmából!

Kívánok szerelemben, szeretetben, békességben eltöltött hosszú,  
boldog életet!

Wenner-Várkonyi Attila polgármester
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Interjú Dr. Balla Anita ügyvéddel

- Nem titok, hogy az egyetemen ismertelek meg Téged, így kérlek 
arról mesélj, hogyan döntötted el, hogy ügyvéd leszel.
- Gyermekkorom óta vonzott az ügyvédi pálya, az érettségi után 
azonban nem is jelentkeztem a jogi egyetemre. Mindig jó tanuló 
voltam, de közelebb álltak hozzám a reál tantárgyak, pl. a mate-
matika, mint mondjuk a történelem. Utóbbiban nem találtam kihí-
vást. Kevés volt az az irodalmi mű is, ami lekötött, annak ellenére, 
hogy - bár csak a hozzám közelállók tudnak erről- de már általános 
iskolás koromban is írtam verseket és rövid, humoros történeteket. 
Ami fontos volt számomra, hogy olyan szakmát tanuljak, hogy ké-
sőbb önállóan dolgozhassak és megteremthessem általa magam-
nak és a családomnak is az anyagi biztonságot.

Első körben a Pénzügyi és Számviteli Főiskolára jelentkeztem, közgazdász szakra, ahová fel is vettek. Gyorsan rájöttem, 
hogy bár a pénzügy az érdekelt, a számvitel számomra túl száraz, ezt követően jelentkeztem jogi egyetemre. Egyetemi éve-
im alatt lehetőségem nyílt félévet Németországban tanulni az ERASMUS ösztöndíjprogram keretében, és további három 
hónapot töltöttem el egy kölni ügyvédi irodában mint gyakornok. A munkámban a nyelvtudásomnak nem igazán vettem 
még hasznát, de mindenképpen azt tudom mondani, hogy hasznomra vált az, hogy sok, tőlünk eltérő kultúrájú embert 
ismertem meg, és még inkább nyitottá váltam, bár előtte is könnyen teremtettem kapcsolatot másokkal. 

- 2010-ben diplomáztál a Szegedi Tudományegyetemen, mára sikeres ügyvédnek mondhatod magad. Hogyan jutottál 
el idáig?
- Dr. Tiborcz Attila ügyvédi irodájában voltam ügyvédbojtár. Ezekre az évekre is szívesen emlékszem vissza. A legfon-
tosabb a lényeglátás, és a lényegre törő fogalmazásmód, amit itt megtanultam. Itt vált számomra világossá az is, hogy az 
Ügyfelek igénylik azt, hogy az embernek legyen hozzájuk egy-egy kedves szava, tehát részemről nem tolakodás, ha meg-
kérdezem, hogy egyébként hogy van a család, vagy a gyerkőc. Elmondhatom magamról, hogy ügyvédjelöltként maximális 
önállóságot kaptam, ami persze felelősséggel is járt. Bedobtak a mélyvízbe, de ez segítette elő azt, hogy megtanulhassam 
a szakmát. 

- Mi indított arra, hogy ügyvédi irodát nyiss, és ne alkalmazott ügyvédként helyezkedj el? A környezeted támogatott 
ebben?
- Azt mindig is tudtam, hogy a munkámban is szeretnék a magam ura lenni, így – bár sokat nem is gondolkodtam rajta- evi-
densnek tűnt számomra, hogy önállósodni fogok. A környezetemben lévők reakciója elsődlegesen az volt, hogy ez költséges 
és kockázatos. Természetesen nem rosszindulatból, de példálóztak nekem fiatal ügyvéd kollégáról, aki megyeszékhelyen 
nyitott irodát, később pedig bezárta, és közjegyző irodában helyezkedett el. Én akkor - talán szerénytelenül -még mond-
tam is, hogy ez velem nem fordulhat elő, mert én jobb vagyok és elszántabb. A szüleim és a párom támogatására mindig 
és mindenben számíthattam, így, bár ők is féltettek, de tudták, hogy ha ezt eldöntöttem, akkor meg is fogom valósítani. 
Az egészben az volt a legjobb, hogy pénzem nem volt irodát nyitni, de egy pillanatig sem tudtam azt elképzelni, hogy ez 
tényleges akadály lehet, bár így visszagondolva az lehetett volna. Félévvel azelőtt ismertem meg a mostani vőlegényemet, 
aki 360.000,- Ft –ot adott kölcsön nekem, hogy irodát béreljek, bútort és nyomtatót vegyek. Saját kezünkkel festettük ki az 
irodát. Négy év elteltével most esett át az irodai berendezés egy ráncfelvarráson, illetve másfél éve egy nagyon felkészült 
asszisztens kolléganő segíti a munkámat.

- Hogyan alakítottad ki az ügyfélkörödet?
- Az a szerencse ért, hogy az iroda megnyitásával egy időben állandó ügyvédi megbízást kaptam az egyik végelszámolás 
alá kerülő pénzintézet végelszámolójától, és ez nagyban megkönnyítette a helyzetemet. Kb. 8 millárdos hitelállomány keze-
lésével kapcsolatos ügyvédi feladatokat kellett ellátnom, egyedüli megbízott ügyvédként, és azt mondhatom, hogy sikerült 
helytállnom. Sokat köszönhetek a végelszámolónak, aki maga is jogvégzett , és annak ellenére, hogy fiatal voltam, meglátta 
bennem a lehetőséget. Ügyvédjelöltként ingyenes jogi tanácsadást is tartottam, és rendszeresen jelentettem meg szakmai 
témájú cikkeket a nyomtatott sajtóban és interneten is, és nem utolsósorban sok esetben maguk az ügyfeleim ajánlottak 
másoknak, ami számomra a legnagyobb megtiszteltetés volt. Úgy gondolom, hogy az elégedett ügyfél a legjobb cégér, így 
nagy hangsúlyt fektetek arra, hogy az ügyfeleinket a lehető legjobb kiszolgálásban részesítsük. Ebbe olyan apróságok is 
beletartoznak, mint például az, hogy az ügyfelünkkel együtt érkező gyermekek kifestővel foglalhatják el magukat, amíg 
tart a tanácsadás és számtalan egyéb dolog is.

- Mely jogterületeken dolgozol elsődlegesen?
- Az említett állandó megbízás keretében elsősorban a kölcsöntartozások behajtását végzem, amellyel már kb. 8,5 éve 
foglalkozom. Érdekes párhuzam, hogy egyéb ügyfeleim nagyobb része éppen ennek az ellenkezőjével keres meg, azaz 
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jogi úton tőle követelt tehertől szabadulna. Nagy segítséget jelent mindkét típusú ügyfélkör kiszolgálásában az, hogy az érem 
mindkét oldalát lehetőségem volt megismerni, így hitelezői és adósi oldalról is tisztában vagyok a felek gyakorlatával és az 
alkalmazott praktikákkal. A végrehajtási, végelszámolás, és felszámolási eljárások kezdeményezése és a hitelezői / adósi 
képviselet, fizetési meghagyásos eljárások indítása, vagy éppen ilyen eljárásban ellentmondások benyújtása szintén a napi 
munkám része. Érdekesnek és hasznosnak találom a cégalapítással és cégmódosítással kapcsolatos ügyvédi teendőket is, így 
ez a másik alappillére a munkámnak. Vannak ezzel kapcsolatos rutinfeladatok is, de kihívást jelen például adott esetben egy 
nagyobb cégalapításnál, vagy összeolvadásnál felajánlani az ügyfélnek azokat a jogi lehetőségeket és kereteket, tippeket is, 
amik az ő gazdálkodását maximálisan szolgálják. Ugyanez a helyzet az egyéb céges eseti, vagy állandó megbízások esetén is. 
Munkajoggal is szívesen foglalkozom: a legelső ügyem is egy, a Kúriát is megjárt munkaügyi per volt, amit sikerrel zártam, 
akkor még csak ügyvédjelöltként, úgy, hogy a másik fél ezalatt háromszor váltott ügyvédet. A mindennapi munkám része a 
szerződések szerkesztése is. Sokan gondolják azt, hogy ezek blanketta alapján történnek, de ennek éppen az ellenkezője igaz. 
Minden jogviszony egyedi, és ezeket az egyedi elemeket kell nekünk ügyvédeknek felismernünk, ahhoz, hogy leginkább 
kiszolgálhassa a megkötött szerződés a megbízó érdekeit. A változó jogszabályi környezet miatt kihívást is jelentenek, és 
számomra érdekesek a termőföld ügyletek is. Természetesen családjogi és öröklési, vagyonmegosztási ügyekben is eljárok, 
büntetőjoggal azonban egyáltalán nem foglalkozom.

- Ha kívülállónak kellene bemutatnod, akkor mit mondanál, mi adja ennek a szakmának a szépségét, és mi a nehézségét?
- Erre nagyon gyorsan tudok válaszolni. A szépségét az adja, hogy segíthetek másokon, és olyan munkát végezhetek, amelyen 
keresztül szakmailag és emberileg is nap mint nap tanulok valami újat, és amelynek hála, új embereket, és újabb és újabb 
élettörténeteket ismerhetek meg. A nehézsége pedig, ami egyben a szépsége is, hogy ez nem csak egy munka, hanem hivatás. 
Az ember agya nem tud kikapcsolni teljesen akkor sem mindig, ha pihen. Egy-egy jogi probléma megoldása mindig kihívás, 
de nem mindig egyszerű, így folyamatos és hosszú ideig tartó koncentrációt igényel, és azt, hogy az ember száz százalékban 
odategye magát. Mégis azt mondanám, hogy a legnehezebb azt megmondani egy ügyfélnek, ha úgy vélem, hogy az ügye nem 
nyerhető.

- Elvállalod adott esetben az ilyen ügyeket is?
- Csak olyan ügyet vállalok, amiben látok perespektívát, mert a pernyertesség számomra is egyfajta visszaigazolás, hogy jól 
végzem a  munkámat. Ez nem azt jelenti, hogy nehéz ügyeket nem vállalok, éppen ellenkezőleg. Fontosnak tartom ugyanak-
kor azt, hogy az ügyfelek legyenek tisztában a jogi érvelésünkkel, tehát értsék is meg azt, és tudjanak kalkulálni előzetesen, 
hogy milyen peresélyek vannak. Ezt persze biztonsággal még a bíró is csak akkor tudja megmondani, ha az ügy eldőlt, de úgy 
gondolom, hogy mi ügyvédek akkor járunk el korrekten, ha erről is tájékoztatjuk a megbízót. Én ebben hiszek.

- Ha visszagondolsz, mi volt a legutóbbi emlékezetesebb sikered?
- Két hete történt, hogy azzal jött el hozzám egy új ügyfelem, hogy a számára nem éppen kedves tulajdonostársának szeretné 
elajándékozni az ingatlanrészét, de sikerült összehoznom egy másik ügyfelemmel, így félóra múlva már kézpénzes vevője 
volt  a lakásra, és még aznap szerződtünk. Szintén nem régen történt, hogy egy felszámolási jogvitában a Kúria weboldalán is 
közzétételre került a mi ügyünk alapján egy értelmezési kérdés, amelyben a Kúria az én érvelésemnek adott helyt. 

- Mit gondolsz, milyen egy jó ügyvéd, és ha kiemelnéd egy tulajdonságodat, ami leginkább segít téged a munkában, mi 
lenne az?
- Ha ezt 2-3 éve kérdezed, akkor azt mondom, hogy magas, szakállas, ötvenes férfi (nevet). Egyre inkább úgy gondolom 
azonban, hogy ez a sztereotípia megdőlni látszik. Ebben szerepe van annak is, hogy a bírósági eljárás digitalizálása nagyobb 
teret enged a mi generációnknak. Kevés kivételtől eltekintve az ügyvédek már csak interneten keresztül kommunikálhatnak a 
bírósággal, továbbá a jogszabályi környezet változása is felgyorsult, ami igényli a kollégák alkalmazkodását, a folyamatos ta-
nulást. Szerintem az egyik legfontosabb, hogy egy ügyvéd legyen rafinált, és megoldás-orientált, aminek természetesen határt 
szabnak a jogi keretek, nem szabad azonban elfelejteni, hogy mi nem bírák vagyunk. Minden esetben az ügyfél érdekeinek 
megfelelő megoldással kell előállnunk, ilyen értelemben a „szubjektív” jogszerűséget keresve. Sokan vannak sajnos abban a 
tévedésben, hogy a jogszabályok olyan részletességgel készülnek, hogy abból csak ki kell olvasni, hogy adott esetben hogyan 
kell eljárni. Ez nagyon távol áll a valóságtól. Én azt mondom, hogy az nem is jó ügyvéd, aki egy adott tényállásra vonatkoztat-
va nem tudna, mondjuk az ellenérdekű fél érdekében is valamiféle jogi érvelést előadni. Nagyon fontos, hogy az 50.000,- Ft-os 
ingatlan adásvételi ügyletet pontosan olyan komolyan kell venni, mint azt az ügyemet, ahol 120.000.000,- Ft az ellenérték. 
Alapvető, hogy széleskörű jogi és gyakorlati ismeretekkel kell rendelkeznünk, így én valami egészen mást emelnék  ki a saját 
tulajdonságaim közül, ez pedig a humorérzék. Próbálom derűsen szemlélni a világot, és ez segít nekem az ügyfelekkel történő 
kapcsolatteremtésben is, mert a humor nyelvét szerencsére a legtöbb ember érti, így ez egy közös nevező tud lenni. 

- Köszönöm, hogy válaszoltál a kérdéseimre. 
- Én köszönöm a lehetőséget.

Kelemenné Dr. Zagyvai Zsanett
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FIGYELEM 

  Akciós farsangi jelmezek és kellékek vására Szolnokon, Széchenyi lakótelepi 
piac mögötti DÁVID JELMEZ szaküzletben. Óriási a választékunk: bölcsis, 

ovis, iskolás és felnőtt méretű jelmezekből. 
Nyitva: mindennap 9-18 óráig.

300 éves az újjászületett város
Kunszentmárton 1719-2019

16. rész - A redemptio 2. 

A Jászkunság lakosai részére adományozott kiváltságok egységes rendszerbe való foglalása a Mária Terézia által 1745-ben kiadott 
privilegiális oklevél, a Jászok és Kunok redemptiójáról. Ezt követte az 1751. évi XXV. t. cikk, valamint az úgynevezett „királyi 
regulatió”, amely az ősi szabadságjogok elismeréséről, gyakorlásáról és részletes szabályozásáról szól. Az összes jogot és kötele-
zettséget végül az 1799-ben kiadott „Jász-Kun Statútumok” foglalták egységes rendszerbe, amelyek eljárási és anyagi vonatkozású 
jogelemeket tartalmaznak. Ezek, bár 1848-ban és 1876-ban jogilag megszűntek, a helyi szokásjog alapján még a 20. század köze-
péig befolyásolták a helyi joggyakorlatot.
Kunszentmártonban 1745-ben 150 személy jelentkezett földváltásra, közülük többen csak alacsony 25 forint alatti befizetést vál-
laltak. Az 1747-ben készült jegyzékben 127 földváltó nevét sorolták fel, 1749-re összesen 179 lakos fizetett. 1752-ben a tanács 
jegyzőkönyvében ismét 127 birtokos neve szerepelt. A redemptus földbirtokok körüli helyzet elég kusza volt tehát. Ezért 1824-ben 
Imre József szenátor elhatározta, hogy rendet tesz a földváltás dokumentumaiban. Felülvizsgálta a földtulajdonosok körében a 
redemptio óta történt változásokat. 
Imre János minden földtulajdonostól bekérte a földjére vonatkozó dokumentumokat. A birtokosok bemutatták a redemptionális 
levelüket, a contractusokat, örökség esetén a végrendeletet, kinek milyen írása volt birtokáról. Az 1822–1824 között zajló eljárás-
ban a 159 redemptionális birtok 425 birtokosa közül csupán 24-en nem tudták a redemptionális, vagy az örökösödési levelüket 
bemutatni, a többiek több hiteles iratot is őriztek földbirtokukról. A kiemelkedően jó dokumentáltság bizonyítja, milyen óriási 
jelentőséget tulajdonítottak a családok a redemptiónak, s mennyire számon tartották a jászkun földtulajdon joghordozó jellegét. 
A családok birtokában megőrzött iratokat Imre János összehasonlította a helység levéltárában megtalálható adatokkal, s végül 
elkészítette Kunszentmárton jogbiztosító földkönyvét, a Liber Fundit. 
A földtulajdonon alapuló legfontosabb politikai jog a választójog volt. A redemptusok mint választók és választhatók irányították 
és befolyásolhatták a helyi politikai és gazdasági életet. Az önkormányzat intézményein keresztül, illetve az úgynevezett nagyobb 
gyűlésekben a redemptusok dönthettek a közterhek elosztásáról, a kedvezményekről, a helység gazdálkodásáról és helyi adó ki-
vetéséről. A közvetett választójog alapján – a kerületi közgyűlési képviselők és tisztségviselők választása által – a redemptusok 
befolyásolhatták a kerületi igazgatást és jogszolgáltatást. Nekik járt az ingyenes legeltetési jog, részesedés a járulékos földek osz-
tásából, ingatlan vásárlásnál vételi előjoguk volt.
Az irredemptusok legfontosabb jogi kedvezménye az ingatlan vásárlásoknál a zsellérekkel szemben érvényesíthető elővételi jog 
volt. Az irredemptusok közlegelőn tartható állatainak számát azonban szükség esetén a tanács korlátozhatta, bár állattartási le-
hetőségük még így is kedvezőbb volt a zsellérekénél. Az inquilinusok, a zsellérek életlehetőségeit a tanács szabályozta. Ritkán 
vásárolhattak csekély földet, szőlőt, tarthattak állatokat és így megélhetésüket részben saját forrásból fedezhették. Saját házuk és 
istállójuk azonban csak keveseknek lehetett, de a személyes szabadságot az is elnyerte, aki semmit nem tudott fizetni. A Jászkun 
kerületben a község mindenkor védőernyőt jelentett lakossága számára. 
Az ideiglenes tartózkodási engedéllyel munkára felfogadott idegenek viselkedését évente felülvizsgálták, és akinek a magatartása 
nem felelt meg a helyi követelményeknek, azt kitiltották a helységből. Ők nem vásárolhattak ingatlan birtokot, mert ez a jog csak 
a lakosi jogúakat illette. Lakosi jogot a tanács adományozhatott. Kunszentmártonban a letelepedési jogát elnyerő Papp István bé-
késszentandrási lakos 1773-ban hálából emeltette a mai piactéren álló Szeplőtelen Fogantatás (Immaculata) szobrot. 
Az 1745-ben Kunszentmártonban kiosztott tőkeföld 51 %-a nem érte el a 32 kh nagyságot. A birtokok az idők során tovább ap-
rózódtak, 1786-ban a földnélküliek aránya 54% volt, ami 1825-re 61 %-ra növekedett. Kunszentmártonban 1853–56-ig minden 
közföldet felosztottak és egyénekre telekkönyveztek. 
Az utolsó közös puszták 1850-es évekbeli felosztásával a kerületek minden településén megszűntek a redemptióból származtatott 
gazdasági és társadalmi jogi kiváltságok. 1876-ban Magyarország polgári átalakulásának összetett folyamatában eltörölték a Jász-
kun kerület különállását és beolvasztották a vármegyékbe. A Jász és a Nagykun kerület Jász-Nagykun Szolnok vármegye része 
lett, a Kiskunságot pedig Pest-Pilis-Solt-Kiskun vármegyébe sorolták be.

Irodalom:

Dósa József – Szabó Elek: Kunszentmárton története I. Kunszentmárton, 1936. 52-69.
Bánkiné Molnár Erzsébet: A redemptio előzményei, lefolyása és hatása Kunszentmártonban. (Kézirat, tanulmány, 2018.)
Józsa László: Megszentelt kövek. Kápolnák, szobrok, keresztek és temetők Kunszentmártonban. Szeged, 1999.
                                                            Dr. Barna Gábor
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RAJZISKOLAI SIKEREK  
KECSKEMÉTEN

A Kandó Kálmán Szakgimnázium és Szakkö-
zépiskola Kondor Béla Képző-és Iparművésze-
ti tagozata képzőművészeti pályázatot hirdetett 
 „ELLENTÉT” címmel az általános iskolák 7-8. osztályos 
tanulói számára. 

Rajziskolánk második alkalommal vett részt a kecskeméti 
művészeti iskola pályázatán. A rajzversenyre összesen 70 
pályamű érkezett be Kecskemét vonzáskörzetéből. Jász-Nagykun Szolnok megyét 
Kunszentmárton képviselte ezen a versenyen, melynek a zsűri külön hangot is adott. 
Iskolánkból tizenkét munkát küldtük be a válogatóba. Értesítést kaptunk az iskolából 
,hogy több helyezést is elértek diákjaink. A verseny eredményhirdetése és a díjá-
tadója Kecskeméten volt egy kiállításmegnyitóval egybe kötve. 2019. január 12.-én 
szombaton 11 órakor szombaton nyitotta meg kapuit az „Ellentét” című képzőművé-
szeti kiállítás a Hírös Agóra Ifjúsági Otthon Diákgalériájában.  Ezen az ünnepélyes 
eseményen derült ki a gyerekek számára, milyen helyezést értek el. Nagyon nagy volt 

az öröm. Összesen hat díjat osztottak ki, amiből a rajziskola két helyezést is elhozott.

Helyezéseink: Bencsik Edit 7. oszt.  I. helyezett (felkészítő tanár: Tóth-Kiss Györgyi)
                        Karai Noémi 7. oszt. III. helyezett (felkészítő tanár: Molnár Adrienn)

A kiállítás megtekinthető 2018. január végéig, hétköznapokon 9-18 óráig,  
hétvégén az intézmény nyitva tartási idejében.                                          

Szeretnénk megköszönni a szülőknek a támogatást, és a versenyre való eljutást. 

Tóth-Kiss Györgyi - rajziskolai tanár

Kedves Tiszazugban élő Fiatalok!

A Nyilvánosság a Tiszazugért Alapítvány 2018-2019 évre EFOP-1.3.8-17-2017-00028 pályázaton közel 90 millió forintot nyert, 
melyet a megyében élő fiatal felnőttek útkereséséhez akar a szakmai programja szerint felhasználnia. A program lehetőséget nyújt, 
hogy az átmenetileg tanulói és foglalkoztatási jogviszonnyal nem rendelkező 18-22 év közötti, középiskolát végzett (szakmunkás 
bizonyítvány is vagy négy befejezett középiskolai év, érettségi nélkül, a hatályos jogszabályok szerint a középiskolai végzettség) 
fiatalok fél éves időtartamban önkéntes programban való részvétel mellett:

- ingyenesen jogosítványt szerezzenek (alapítvány költségvetéséből),
- a jogosítvány megszerzéséhez teljesárú bérlet térítést kapjanak,

- havi 4000 forint cafetéria juttatást kapjanak,
- ingyen tanulhassanak angol vagy német nyelvet,

- szükség esetén egészségügyi járulékot is tudunk a fiatalok után fizetni.

A program központja Tiszaföldvár, de az autóvezetői tanfolyamokat az INDEX Autósiskola szervezi Szolnokon és kihelyezett 
tanfolyamokon. (A KRESZ elméleti részhez választható az online tanfolyam is.) Programunk 2018. január 1-én kezdődött, az első 
fél év végére tíz fiatalunk vett részt képzésben, két további fiatal pedig jogosítványt is szerzett már. Gördülékenyen, rugalmasan 
szervezzük az önkéntes munkát és Szolnok 50 km-es körzetéig várjuk a fiatalokat. 

Várjuk a kunszentmártoni fiatalokat is a 2019-es esztendőre. 

Tisztelettel, dr. Kármán Irén 
Nyilvánosság a Tiszazugért Alapítvány 

programvezető
Telefonszám: +36 20 327 83 66

Boldog István országgyűlési képviselő következő fogadóórái

február 21., március 21., április 25., május 23.
Minden alkalommal a Piac területén 8:00 órától.

Mindennapos fogadóóra:
email: boldog.istvan.fogadoora@gmail.com

tel: 20/380-0709
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Amikor az álmok valóra válnak …

Berczeli-Nagy Szilvia üzlettársával esküvő- és rendezvényszervezéssel 
foglalkozik. Egy, az idén házasulandó rászoruló párnak felajánlották 
az álomesküvőjük dekorálását. Ez alkalomból kértem Szilviát meséljen 
vállalkozásukról, céljaikról és felajánlásukról is.
- Mesélnél nekem a kezdetekről, amikor még a vállalkozás csak egy 
ötlet, egy álom volt?
- Nagyon régóta motoszkált bennünk a gondolat, hogy szeretnénk már 
magunknak dolgozni, tulajdonosok és felettesek, illetve alkalmazottak 
nélkül, kamatoztatva mindazt a tudást, amit az évek során megszerez-
tünk. Olyannal szerettünk volna foglalkozni, ami kreativitást igényel 
tőlünk és sohasem lesz unalmas. Azt hiszem, megtaláltuk. 
- Hogyan találtatok egymásra az üzlettársaddal?
Mindkettőnknek turizmus-vendéglátás diplomája van. Nagyon jónevű 
szállodákban és éttermekben dolgoztunk az elmúlt több, mint tíz évben. 
Régóta ismerjük egymást Bencével, először Budapesten az Andrássy 

úti Il Bacio di Stile-ben dolgoztunk együtt egy fine dining, majd Londonban egy Michelin csillagos étteremben. Mindig is 
tudtuk, hogy azonos a munkamorálunk és hasonló a világról alkotott képünk. 
- Mi adta meg végső indíttatást, hogy belevágtok egy közös vállalkozásba?
- Időközben Bence rendezvényszervező lett, és néhány évvel ezelőtt édesanyja megnyitotta virágüzletét (Farkas Anikó - 
Sziromszerelem), én pedig Londonban kezdtem el lakberendezést tanulni, így még jobban elmélyültem a grafikai progra-
mokban. Úgy gondoltuk, hogy most már minden darab összeáll egy teljeskörű esküvő- és rendezvényszervező cég megala-
pításához. 
- Gondolom, a kezdetek óta már számtalan esemény, rendezvény koordinálása, megszervezése, fűződik a nevetekhez. Van 
olyan, ami igazán kedves vagy olyan, ami nagy kihívást jelentett?
- A legkedvesebb, ugyanakkor legnagyobb kihívást a saját esküvőnk megszervezése jelentette. Az embernek mindig saját 
magának a legnehezebb megfelelni. Bár tudtam, hogy senki másra nem bíznám ezt a feladatot, menyasszonyként így is elég 
ideges voltam azon a napon. A templom előtt tűző napon, teljes sminkben, formára szárított hajjal papucsban és melegítőben 
a koszorúslányaimmal és édesapámmal egy órával az esküvő előtt még a dekoráció beállításával foglalkoztunk. Nálunk 
nagyon sok apró részlet adta meg az esküvőnk különlegességét, amelyekbe egyedül Bence volt teljes mértékben beavatva, 
pontosan azért, hogy a násznépből mindenki a meglepetés örömével élhesse át azokat.
- Honnan jött a gondolat, hogy segítetek egy kunszentmártoni párnak? Mesélnél magáról a felajánlásról, hogy pontosan 
miben tudtok ti segíteni? 
- A szüleim mindig is úgy neveltek bennünket, hogy lehetőségeinkhez mérten segítsünk a rászorulókon. Soha nem dobunk ki 
ruhákat, játékokat, inkább elvisszük valamilyen segélyszervezetnek. Bence és anyukája is évről-évre részt vesz valamilyen 
jótékonysági akcióban, szóval abban is tökéletesen egyetértettünk, hogy segítsünk egy olyan párnak, akinek egyébként nem 
biztos, hogy belefér az anyagi keretébe a dekoráció. Idén kunszentmártoniakat részesítünk előnyben, jövőre pedig mezőtúri-
akat, ugyanis ezekből a városokból származunk. Abban tudunk a jelentkező pároknak segíteni, hogy ünneplőbe öltöztetjük 
az esküvői helyszíneiket. Semmi mást nem kérünk cserébe, csak annyit, hogy írják le történetüket, hogyan ismerkedtek meg, 
hogyan élnek és miért gondolják, hogy őket válasszuk. Február végéig várjuk a leveleket, amelyeket elküldhetnek e-mailben 
az info@ bdesigneventdecor.com címre vagy eljuttathatják a Polgármesteri Hivatalba is. Ezután személyesen találkozunk az 
általunk kiválasztott jelentkezőkkel, hogy meggyőződjünk, biztosan jó helyre kerül a felajánlás.
- Milyen, a jövőre vonatkozó terveitek vannak még, melyeket meg szeretnétek valósítani?
- Szeretnénk ezt a felajánlást hagyománnyá tenni, és minden évben segíteni egy párnak. Várjuk az ehhez kapcsolódó további 
felajánlásokat – azért mondom, hogy további, ugyanis már érkezett egy menyasszonyi ruha felajánlás. 
A vállalkozás jövőjével kapcsolatban terveink között szerepel, hogy az idei két sikeres szegedi esküvőkiállítás után, jövőre a 
budapestin is szeretnénk részt venni. 
Illetve szolgáltatásainkat tovább bővítve nemcsak esküvői grafikai tervezéssel, hanem céges arculattervezéssel, különböző 
reklámanyagok kivitelezésével is állunk majd a megrendelők rendelkezésére. Továbbá várjuk majd olyan szállodák és étter-
mek megkeresését, amelyeknek fontos a húsvéti, karácsonyi, szilveszteri dekoráció, valamint  - az első sikerén felbuzdulva 
- szeretnénk kirakatrendezéssel is foglalkozni.
- Köszönöm a beszélgetést.

Kedves 2019-ben házasulandó párok,  
ha különleges és  

egyedi dekorációra vágytok  
Szilvia és Bence február 28-ig várja leveleiteket!

-hr-
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Hazánk érdekes madarai és neveik

Katona Mihály, a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület tagja több, mint ötven éve kutatja a madárvilágot. Előadása, 
mely 2019. január 28-án hangzott el a kunszentmártoni városi könyvtárban a KÉSZ és az olvasókör közös szervezésében, szorosan 
kötődött ehhez a kutató munkához. A témához kapcsolódóan bizonyos tárgyakat be is mutatott. A nevek előzményének történetét 
az alábbiakban mutatta be:
„Régen eleink a nevüket a foglalkozásukról kapták, mint pl. a kovács, szabó, ács, molnár vagy bognár és így tovább. A népszapo-
rulattal aztán egy településen már volt több kovács, szabó és más mesterségről kapott nevű ember, hogy meg tudják őket külön-
böztetni őket egymástól, előneveket adtak nekik. Az előnevek a tevékenységhez kapcsolódtak, pl. az a kovács, aki méhészkedett, 
„Méhész Kovács” lett, ha pipázott, „Pípás Kovács” lett, ha sántított, „Topa Kovács” nevet kapott és így tovább. Majd az előnév 
lerövidült kezdő betűjére mint: „M. Kovács”, „P. Kovács”, „T. Kovács” stb.
A madarak egy része is így kapta nevét életmódjáról, tulajdonságairól, viselkedéséről. Néhány ilyen név:
Függőcinege – egyedülálló művészi fészket épít, mely egy faágon függ a küszvágó csér – étkezési szokásáról kapta nevét, küsz-ha-
lat eszik. A sárgarigó – a tollazatáról kapta a nevét, mely aranysárga. A kakukk a hangjáról, a sarlósfecske a szárnya alakjáról 
kapta a nevét; a kanalas réce csőre hasonlít a kanálra, a nyaktekercs a viselkedéséről (ha megfogják, tekergeti a nyakát), a piroslábú 
cankó pedig a lába színéről kapta a nevét.”
Az előadó szót ejtett a függőcinegéről, mely a faágakon függeszkedve keresi élelmét, de egyedülálló a fészeképítése is. Egyetlen 
egy függő, általában fűzfaágra a fűzfa és a gyékény pihéjéből, amit nyálával ragaszt össze. Ez a fészek egy csüngő tojás alakú 
létesítmény, mely kitűnő hőszigeteléssel rendelkezik. Valamikor ezt a fészket főleg a tanyasi emberek és gyermekeik lábbelijébe 
tették bele, hogy ne fázzon meg a lábuk. Az elmúlt századokban a fagyos télben kilométereket kellett gyalogolni, hogy az embe-
rek elérjék céljukat, de a gyerekeknek is az iskolába járás során. Az 1950-es években az előadó nagyapja és ő maga is használták 
bakancsban ezt a fészket, melyet a madár egyszer használt költésre – minden évben új fészket készít.
Betekintést nyerhettünk a kutató szakírói munkásságába az eddig megjelent könyvei által is. 
A rendezvényen Balla Tibor  Vass-Lajos díjas népművész citerajátékával örvendeztette meg a közönséget.

Városi Könyvtár

Hírek a Foglalkoztatási Paktum életéből

Tájékoztató nap 2018.12.12. Kunszentmárton

Kunszentmárton Város Önkormányzata hivatalos helyiségében 2018.12.12. nap-
ján 14:00 órai kezdettel Tájékoztató nap került megtartásra a TOP-5.1.2-15-
JN1-2016-00006 azonosító számú „Foglalkoztatási Paktum megvalósítása a Kun-
szentmártoni Járásban” megnevezésű projekt keretében. Tájékoztatást adtunk a 
projekt által biztosított támogatási lehetőségekről, a folyamatban levő és hamarosan 
induló képzésekről, a paktumiroda elérhetőségéről és nyújtott szolgáltatásairól.

         
III. 2018 évi Foglalkoztatási Fórum ülése

Kunszentmárton Város Önkormányzata hivatalos helyiségében (5440 Kunszentmárton, Köztársaság tér 1.) 2018. december 12. 
napján 13:00 órakor megtartásra került a III.2018 évi Foglalkoztatási Fórum ülése, melynek első napirendi pontja a projekt előre-
haladásának áttekintése volt. Krista Karina ( Kunszentmártoni paktum partnerségi koordinátor) és Veres Anikó (Kunszentmár-
toni Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztálya részéről) tájékoztatást adtak a projekt általános és szakmai előrehaladásáról. Az ülés 
második napirendi pontja a 2019. évi munkaterv bemutatása volt. Az ülés határozatképes volt, mindkét napirendi pont elfogadásra 
került.

A Keresztény Értelmiségiek Szövetségének levele a közbeszéd tisztaságáról

„Figyeljetek ide és értsétek meg! Nem az szennyezi be az embert, ami a szájába kerül, hanem ami elhagyja a száját, az szennyezi 
be az embert.” (Máté 15,10–11)
A Keresztény Értelmiségiek Szövetsége vezetősége és tagsága aggodalommal tapasztalja azt a folyamatot, ahogyan a magyar 
közbeszéd az elmúlt években egyre inkább eldurvult.
A legfőbb közjogi méltóságokat, a vezető politikusokat és a közéleti emberek személyét, valamint a vallási szimbólumokat becs-
mérlő szóhasználat sajnos mindennapossá vált nemcsak az utcai beszédben, hanem az interneten és a médiában is. Különös ag-
godalomra ad okot az, hogy már a nyilvánosan megszólalók körében is elterjedt mások vulgáris és obszcén kifejezésekkel történő 
gyalázása. Nem tartjuk elfogadhatónak, hogy a felnövekvő nemzedékek és gyermekek számára ez legyen a követendő példa. A 
közönséges stílus elsősorban az azt használót jellemzi és szennyezi be, de az emberi személy tiszteletét, a demokrácia alapértékét 
is megtiporja. Az ilyen szóbeli gyűlölködés szélsőséges, emberhez nem méltó viselkedéshez teremt alapot, és így könnyen igaza 
lehet a közmondásnak: „aki szelet vet, az vihart arat”.

Felhívjuk minden megnyilatkozó figyelmét, hogy saját maga, gyermeke és családja, valamint a magyar nemzet érdekében 
tartózkodjon a másik ember személyét, hitét gyalázó vagy becsmérlő véleményformálástól és beszédtől!
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Kosárlabda Diákolimpia B33 megyei döntő
Kisújszállás Móricz Zsigmond Gimnázium

A Kunszentmárton Diáksport Egyesület egy leány és egy fiú csapattal nevezett a verseny-
re. A lányoknál 8 csapat, a fiúknál 7 csapat indult, Szolnok, Karcag, Kisújszállás, Tószeg 
és Kunszentmárton különböző iskoláiból.

A sorsolás a fiúknál szerencsésebben alakult, de így kevesebb mérkőzést játszottak az 
„Ergósok(+)” csapat tagjai.
Végeredményben megosztott 3. helyen zártak a kunszentmártoni gyerekek. 
A csapat tagjai: Földi Máté 8. c, Katona Ákos 8. c, Krenács Máté 8. a.
A fiúknál két csapat jutott az országos selejtezőbe (karcagi iskolák).

A lányok több mérkőzést játszottak, de az életkor behatárolta a végeredményt, hiszen a 
főképp 8. évfolyamból kikerülő csapatok között - de egyenrangú ellenfélként játszva -, 
végül az értékes 4. helyezést „Kitti és barátai” formáció szerezte meg 
A csapat tagjai: Romhányi Kitti Erzsébet 6. b, Hircze Fanni 6. b, Kiss Tamara 7. a, Vitkó 
Katalin Réka 8. c.
Itt 3 csapat jutott az országos selejtezőbe.
A leány csapat kiegészülve egy fővel, jövőre is indulhat – ha akar -, az általános iskolás 
korosztályban.
Köszönetet mondok a Kedves Szülőknek a gyerekek és a kísérő nevelő utaztatásáért: 

Hircze Sándor, Földi István, ifj. Vitkó Gyula. Az utazási költség felajánlásból sporteszközöket – labdákat – vásárol a KDSE.

Vincze Béla - KDSE elnök és felkészítő testnevelő tanár

Újra vizgáztak

A kunszentmàrtoni karatésok ismét megmutathatták  
tudásukat Farkas Márta 5. Dan mester előtt.  

A vizsgán összesen 38 karatéka vett részt.

Dartsverseny

Nagyon nagy öröm, hogy ilyen sokan eljöttetek a versenyre. Ezt 
szeretném megköszönni magam és a szervező társaim nevében is. 
Különösen azt, hogy ennyien megjelentetek szombat délelőtt és ki-
tartottatok estig. 
A torna megnyitását és a sorsolást követően el is indult. 76 férfi 
versenyző 16 csoportban kezdte meg jó hangulatban a versenyt, 
amit 14 óra magasságában az egyenes kieséses szakasz követett. 
A végeredmény este hét magasságában született meg. Nagy küz-
delemben a kenderesi ifjú titán, mindössze 13 esztendős, Lakatos 
Domonkos a tiszakécskei Török Róbertetet legyőzve jutott az el-
sőséghez. A győztes jutalma egy kupa és oklevél lett. A harmadik 
helyet a szintén kenderesi Farkas József foglalhatta el. Két külön-

díjunk egyikét a „kis” győztesünk ragadhatta meg, mivel háromszor is 180-at dobott. A legnagyobb kiszállóért járó tró-
feát viszont Nagy Richárd 148-as check out-jáért vehette át. Eljöttek a szebbnél szebb hölgyek is, akik tanúbizonyságot 
adtak arról, van keresnivalójuk ebben a sportban. Negyedik helyezett lett Kalóz Károlyné, harmadik Horváth Ildikó, 
második Tóth Edina, s a dobogó legfelső fokára a kunhegyesi Kerékné Anikó állhatott fel. 
Reménykedem benne, hogy a márciusi Jubileumi tornán is legalább ennyien, de látva az érdeklődést, akár többen is 
összegyűlhetünk. Jó volt látni a sok új érdeklődő arcot, akik kijöttek s megnézték a tornát. Biztos vagyok benne, lesz 
közöttük olyan, aki legközelebb már elindul egy helyi megmérettetésen. 

Köszönöm a Szentmártoni Dartsbarátoknak akik támogattak és segítettek, támogatóinknak: SKF Csapágyszaküzlet 
Kunszentmárton - Volumen Trans ‚97 Kft - Chicken-Ker Kft - Benke György e.v. - Cse-M Kft - Balczó István - Kun-
szentmartoni ÁMK.

Csáki Ferenc - főszervező
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LABDARÚGÁS
KuTE utánpótlás csapatok eredményei

U19 megyei-területi I.csoport
Ebben a korcsoportban megyei I.csoport (8 csapat) és megyei II.csoport (8 csapat) a területi 
I.csoport (8 csapat) és II.csoport (8 csapat) szerepel. 
Sindel László vezetésével kezdte a KuTE  a szereplést, majd Szokolai János irányításával fe-
jezte be az őszi idényt. Itt minden csapatban 5 túlkoros (U20, U21) játékos is pályára léphet. 
Ez a korcsoport a közvetlen utánpótlása a felnőtt csapatnak, sőt több játékos mindkét csapat-
ban játszott. (Gödő Csaba, Lakatos József, Zsoldos Attila, Polecsák Mihály, Kelemen Dávid)
Hazai eredmények: Túrkeve 3-3, Tiszaszentimre 5-3, Cserkeszőlő 9-0, Cibakháza 10-1, Ti-
szagyenda 4-4, Kenderes 9-1.

Idegenbeli eredmények (KuTE szempontjából): Tiszagyenda 3-0, Kenderes 7-0, Abádszalók 6-2, Túrkeve 2-2, Tiszaszentimre 0-3!
Őszi idény utáni állás: 1.Tiszaszentimre 24, 2.KuTE 24, 3.Tiszagyenda 23, 4.Túrkeve 21, 5.Cibakháza 20, 6.Abádszalók 7,  
7.Kenderes 4, 8.Cserkeszőlő 3 ponttal.

U16 megyei bajnokság
Itt az I.csoportban és a II.csoportban is 8 - 8 csapat szerepel. KuTE nem vesz részt ebben a korcsoportban a megyei bajnokságban.
U14 területi (megyei) III.csoport
Három csoportban (I., II., III.) 6 - 6 - 6 csapat szerepel.
Gyóllai László edző az U13 csapatával vett részt a bajnokságban és az 1 év különbség meg is látszott az eredményeken.
Eredmények: Szanda Focisuli 1-4, 0-3, Cibakháza 2-3, 0-1, Törökszentmiklós 2-4, Tószeg 0-3, Martfű 0-3.
Őszi idény utáni állás: 1.Törökszentmiklós 21, 2.Szanda Focisuki 21, 3.Martfű 13, 4.Cibakháza 13, 5.Tószeg 3, 6.KuTE  0 ponttal.

OTP Bank Bozsik Egyesületi és Intézményi Program
Az egyesületi programban a KuTE U13 (Gyóllai László), U11 (Tóth Márton), U9 
(Kerekes Ferenc), U7 (Kerekes Ferenc) csapatokkal a martfűi körzetben szerepel 
Cibakháza, Csépa, Martfű, Rákóczifalva és Tiszaföldvár csapataival együtt. Az 
őszi szabadtéri tornák sikeresek voltak, KuTE is rendezett  a Molnár Lajos Sport-
telepen U13 és U11 korcsoportoknak a KuTE csapatai eredményesen vettek részt. 
Most a téli teremfoci tornák következnek.

Az intézményi program kunszentmártoni körzetében 8 óvoda  (Cibakháza, Cser-
keszőlő, Csépa, Martfű, Öcsöd, Tiszakürt, Kunszentmárton Önkormányzati és 
Szent Anna Katolikus) és 4 általános iskola (Cserkeszőlő, Homok, Öcsöd és Kun-
szentmárton DSE) vesz részt 27 sportcsoporttal. A regisztrált 333 gyermek az 

őszi szabadtéri Grassroots fesztiválok és labdarúgó tornák után télen teremben is találkozott egymással. KuTE sikeresen együtt-
működik 5 óvodával és 3 általános iskolával.

Pálinkás Ferenc

Im Memoriam
Rostás Sándor (1962-2019)

Január 21-én ünnepelhette volna születésnapját, de a szervezete kettő nappal 
előtte felmondta  szolgálatot.
Jászjákóhalmán született és tehetséges labdarúgóként bejárta az egész országot, 
sőt még 40 évesen is pályára lépett bajnoki mérkőzésen.
Jászberényi Vasas, Honvéd Szabó Lajos SE Mezőtúr, Szolnoki MÁV-MTE, Új-
pesti Dózsa, Debreceni MVSC, Püspökladány, Nádudvar, Jászalsószentgyörgy 
és 1996 január Kunszentmárton. A KuTE az őszi idény után a megyei I.osztály-
ban az utolsó helyen állt, erősíteni kellett tavasszal a bennmaradás érdekében. 
Sanyi 34 évesen vállalta a szinte lehetetlent és négy jó focista társával valamint  
a helyi fiatalokkal együtt sikerült. Sőt a következő bajnoki évben a KuTE remek 

szerepléssel megnyerte a megyei I. osztályú bajnokságot és feljutott az NB III-ba. A díjkiosztón átvehette a gólkirályi címért járó 
serleget is. A hazai mérkőzéseken 500-600 szurkoló tapsolt kiemelkedő teljesítménye elismeréseként.
Később az ifjúsági majd a felnőtt csapat edzőjeként kamatoztatta felkészültségét és tudását városunk sportéletének, labdarúgásá-
nak érdekében.
1987-ben Budapesten a Népstadionban a Lengyelország elleni 5:3 győzelemmel zárult Európa-bajnoki selejtezőn szerepelt a ma-
gyar válogatottban. 
A múlt év közepén súlyos fertőzés, kórház, vérátömlesztések, szigorú diéta legyengítette szervezetét. A KuTE nagy családja, a 

labdarúgás kedvelői és Sanyi tisztelői fájó szívvel búcsúznak! Nagyon fogsz hiányozni!
Pálinkás Ferenc
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Elhunytak
Kovács Károlyné Fehér Julianna 80 éves

Ónodi István 79 éves
Héder József 79 éves 

Bodor Jánosné Hegedűs Margit 65 éves
Zámbó Istvánné Pálinkás Ilona 96 éves

Treszkai Józsefné Békési Erzsébet 84 éves
Lengyel Béláné Csomós Margit 76 éves

Majzik Lászlóné Kocsis Mária Borbála 78 éves
Kövér Istvánné Tóth Erzsébet 74 éves
Imre Antalné Tóth Erzsébet 81 éves

id. Cseh Mátyás 78 éves

Házasságkötés
Bácsai Margit Beáta és Kovács Kálmán István

IMPRESZUM
Kunszentmárton Város Önkormányzatának lapja, Kiad-
ja: Kunszentmárton Város Képviselő-testülete, Szerkesz-
ti: a szerkesztő bizottság, Főszerkesztő: Herczeg Renáta,  
E-mail: herczeg.renata@kunszph.hu, Tel. szám: 0656/560-528, Nyom-
dai munka:Pátria Nyomda Zrt. Fenntartjuk jogunkat, hogy a tartalom 
és a szerző szándékának tiszteletben tartása mellett a beküldött íráso-
kat rövidíthessük. A lapban közölt vélemények nem mindig tükrözik a 
szerkesztőségét, azokért a felelősséget a nyilatkozók, illetve a szerzők 

viselik. Ugyanez vonatkozik a hirdetések tartalmára is. 
A következő lapzárta 2019. február 22.

 
Kegyelet Sírkő Kft. 

Kunszentmárton 

Jókai u. 37. 
(a régi üzlet helyén) 

Tel. szám: 56/461-108 
Ügyelet a nap 24 órájában. 
Üzletvezető: Révész Imréné 
Tel. szám:06 30/ 303- 52 24 

PIETAS
TEMETKEZÉS

Kunszentmárton, Kossuth L. út 19.

Tóth Vilmos kirendeltség-vezető
Telefon: 56/463-182, éjjel-nappali ügyeleti 

hívószám: 20/ 474 48 04

- Ügyintézés 

(kórházi, anyakönyvi, ÁNTSZ, stb.)

- Temetési kellékek árusítása

- Koporsós temetés

- Urnás temetés, hamvak szórása

- Hamvasztás

- Halott szállítás a temetés 

helyszínére

- Síremlékek forgalmazása

- Világi búcsúztatás

ELŐFIZETÉSI LEHETŐSÉG

Tisztelt Olvasóink!
Örömmel tapasztaltuk, hogy a Kunszentmártoni Hír-Lap előfizetési lehetőségével több kunszentmártoni 
lakos élt ebben az évben is. Még nem késő, hogy aki még nem tette meg ELŐFIZESSE az önkormány-

zati újság 2019. évi lapszámait!
Ha egész évre fizet elő a Kunszentmártoni Hír-Lap lapszámaira, a 180 forintos példányokat kedvezmé-

nyesen, 160 forintért kaphatja meg.  A megjelenő újságokat a postaládájába kézbesítjük. 
Keresse fel bizalommal szerkesztőségünket!

Eladna? Vásárolna? 
A Kunszentmártoni Hír-Lap-ban a továbbiakban is lehetőséget bizto-
sítunk apróhirdetések  megjelentetésére is. Apróhirdetés, köszönet-

nyilvánítás,   megemlékezés: 635 Ft/lapszám
Tel. szám: 0656/560-528,  E-mail: herczeg.renata@kunszph.hu

Személyesen a Polgármesteri Hivatalban  
keresse Herczeg Renátát. 

BARNA KÁLMÁN MÁRTON
   halálának 5. évfordulójára

           emlékezünk
   

„Másképp lenne minden, 
ha velünk lennél,

ha hozzánk szólnál,  
ha ránk nevetnél.

A gyertya most érted égjen, 
ki fent laksz már a magas égben,
ki vigyázol ránk, onnan fentről,

a lelkünkhöz szólsz a végtelenből.
Örök az arcod, nem száll el szavad, 

minden mosolyod a  
szívünkben marad.”

szerető családod
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INGYENES nyelvoktatás a KGSZI-ben!

Választható nyelvek: angol, német (kezdőtől-középhaladóig)

Képzés időtartama: 120 óra (heti két alkalom délutáni időpontban)

Jelentkezési feltételek: 
 legfeljebb középfokú végzettség (diploma megszerzése előtt állóknak is)
 16-65 év közötti életkor

Érdeklődni: KSZC Kunszentmártoni Gimnáziuma, Szakgimnáziuma és Szakközépiskola titkárságán 
 személyesen (Kunszentmárton, Kossuth Lajos u. 37.)
 az alábbi telefonszámon: 56/461-144

A képzés várható indulása: 2019. február

     

„SÉRELMEK A PSZICHIÁTRIÁN

Ön vagy szerette sérelmet szenvedett pszichiátriai kezelése során?
Ne hagyja annyiban!

Tegyünk valamit, hogy másokkal ugyanez már ne történhessen meg!
Vegye fel velünk a kapcsolatot! 

Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapítvány 
Cím: 1461 Budapest, Pf.: 182.

Telefon: 06-1- 342-6355, 06-70-330-5384 
E-mail: panasz@cchr.hu 

Weboldal: www.emberijogok.hu
Minden információt bizalmasan kezelünk!” 

„PSZICHIÁTRIAI SZEREK VISELKEDÉSI PROBLÉMÁKRA?

Ha gyermeke „tanulási problémára” vagy „viselkedési rendellenesség” miatt pszichiátriai szere-
ket szed, és úgy érzi, hogy a gyermek állapota semmit sem változott vagy rosszabbodott emiatt, 
keresse az Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapítványt. Az alapítványtól ingyenes 

tájékoztató kiadvány is kérhető a hiperaktivitás témájában.
Cím: 1461 Budapest, Pf.: 182.

Telefon: 06 (1) 342-6355, 06-70-330-5384 
E-mail: info@cchr.hu

Weboldal: www.emberijogok.hu
Minden információt bizalmasan kezelünk!”




